

Cyproheptadine

【OPILS】Cypromin[®] Solution 0.4mg/mL, 120mL/Bot ATC Code : R06AX02

中文名：希普利敏液 «晟德»

適應症：枯草熱、過敏性鼻炎、接觸性皮炎、皮膚炎、神經性皮膚炎、濕疹性皮膚炎、濕疹、蕁麻疹、藥物及血清過敏反應、血管神經性水腫、氣喘症、季節性氣喘、內因性氣喘。

藥理分類：Histamine H₁ Antagonist, First Generation; Piperidine Derivative.

用法用量：Administer orally 3 or 4 times daily.

Adults: 10 mL 3 times daily (Max 0.5mg/kg/day)

Children:

7-14 yrs: 10 mL 2 to 3 times daily (Max 40 ml/day).

2-6 yrs: 5 mL 2 to 3 times daily (Max 30 ml/day).

不良反應：口乾、頭痛、嗜睡、疲倦。

懷 孕 期：

- 1.孕婦使用的安全性尚未建立。須評估使用本藥之效益與風險。
2. Although cyproheptadine is approved for the treatment of allergic conditions such as **rhinitis** and **urticaria**, other agents are preferred for use in pregnant women (Scadding 2008; Wallace 2008; Zuberbier 2014).
3. Antihistamines are not recommended for treatment of pruritus associated with intrahepatic cholestasis in pregnancy (Ambros-Rudolph 2011; Kremer 2014).

授 乳 期：

- 1.本品會分泌至母乳中，不建議授乳婦使用。
2. Use while breast-feeding is contraindicated by the manufacturer.
3. When treatment is needed in breast-feeding women, second generation antihistamines are preferred (Butler 2014).

給付規定：全民健保藥品給付規定－內服液劑之使用原則：

- 1、12 歲(含)以下兒童得使用內服液劑。
- 2、施行管灌飲食等不適合服用錠劑之病人，得依病情需要使用內服液劑。